
Jegyzıkönyv 
 
Készült Baté Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. szeptember 14-én tartott 
képviselı-testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernı-polgármester 
                      Fonai Jenı-alpolgármester 
                      Bızsöny András 
                      Gobányi Sándor 
                      Tombor János 
                      Szijártó Józsefné 
                      Wittmann Dezsı-képviselık 
                      Horváth Ernı- CKÖ elnöke 
                      Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
                      Bischofné Szőcs Erika- gazd. vezetı 
Hiányzik: Bankics Krisztián -képviselı 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti a testületi tagokat, megállapítja, hogy a testület 
határozatképes, mivel 8 fı képviselıbıl 7 fı jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat és 
megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs a testület az alábbi napirendet 
tárgyalja.  
 
Napirendek:  

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 
                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 

 
2. Az Önkormányzat 2010. évi I. félévi gazdálkodásáról,  költségvetési rendelet 

módosításáról, Esély Alapszolgáltatási Központ I. félévi gazdálkodásáról  
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  
 

3. 2010. évi belsı ellenırzésrıl tájékoztató, intézkedési terv elfogadása,  2011. évi 
belsı ellenırzési  ütemtervrıl 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 

 
4. Közmeghallgatás elıkészítése, tájékoztató a közmeghallgatás napirendjérıl   

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

5. Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz történı csatlakozásról   
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

6. Bérlet támogatásról 
      Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 
7. Viziközmő üzemeltetésére megkötött használati szerzıdés kiegészítése 

Elıadó:Zsalakó Ernı-polgármester 
 

8. Mővelıdési Házban végzett munkákról 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

9. Szavazatszámláló bizottsági tagokba új tagok választása 
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Elıadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  
 

10. Szociális ügyek – zárt ülésen 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  

 
Napirendek tárgyalása: 
 

1. Egyéb tájékoztatásokról, elmúlt ülés óta történtekrıl 
Elıadó: Zsalakó  Ernı-polgármester 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester az írásos anyaghoz az alábbi kiegészítéseket teszi: 

-  A teleház vezetıjének tájékoztatóját mindenki megkapta, ez jó ötlet volt nyáron, hogy 
meghosszabbításra került a teleház nyitvatartási ideje. Megfelelı programok voltak a 
gyerekeknek, ezt érdemes tovább folytatni. 

- Az utcanév-táblákkal kapcsolatosan elmondja, hogy a  téli idıszakban már 
megkeresett egy céget, aki  felmérte a terepet, az árajánlatot most megkapta, ezen új 
táblák néhány napon belül elhelyezésre kerülnek a faluban. 

- A hídvizsgálatnál leírt   súlykorlátozó tábla kihelyezését javasolja, feladat lesz jövıre a 
híd állagmegóvására is tervezni,  

- A mozgóárusokkal kapcsolatban leírásra került a testület kérésének megfelelıen az 
ellenırzés.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
99/2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete  a 682/1.számú híd elé 15 tonnás súlykorlátozó 
tábla kihelyezését rendeli el.  
Kéri a polgármestert a tábla megrendelésére,  kihelyezésére.  
 
Határidı: 2010.09.30.  
Felelıs: polgármester   

 
 

2. Az Önkormányzat 2010. évi I. félévi gazdálkodásáról,  költségvetési rendelet 
módosításáról, Esély Alapszolgáltatási Központ I. félévi gazdálkodásáról  

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy az önkormányzatnak sikerült takarékosan 
gazdálkodni, van lekötött betétje az önkormányzatnak. Javasolja elfogadni a 
beszámolót. Az  Esély Alapszolgáltatási Központ várhatóan ki tudja gazdálkodni az 
alulfinanszírozást, az önkormányzat közcélú dolgozóval segíti a munkájukat. Javasolja 
elfogadni az I. félévi beszámolóját és a költségvetési rendelet módosítását, ha nincs 
más kérdés. 

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
100/2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
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Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ I. félévi 
gazdálkodását 22.979 e Ft teljesített bevétellel és 20.043 e Ft kiadással jóváhagyja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
101 /2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Önkormányzat 2010. évi I. félévi 
gazdálkodásáról készült beszámolót 82.172 e Ft teljesített bevétellel és 59.119 e Ft 
kiadással jóváhagyja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 

Baté Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
10 /2010.(IX.15.) önkormányzati rendelete 

Baté Község Önkormányzata 2010. évi költségvetésérıl szóló 
1/2010. (II.16.) önkormányzati rendelet módosításáról  

/ a rendelet a jk. melléklete/  
 

 
3. 2010. évi belsı ellenırzésrıl tájékoztató, intézkedési terv elfogadása,  2011. évi 

belsı ellenırzési  ütemtervrıl 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy júniusban voltak a belsı ellenırök, akik a 

leírtakat fogalmazták meg, javasolja elfogadni az intézkedési tervet és a jövı évi 
tervet. 

 
- Gobányi Sándor: Megkérdezi, hogy vajon még egy ellenırzés felvállalható-e, a 

szociális rendeletben foglaltak  segélyezési gyakorlatának vizsgálata , annak 
megállapítása céljából, hogy körülbelül mekkora jövedelemre tesznek szert a családok 
ez által – egy év viszonylatában segély jogcímen, milyen jövedelemre tesznek szert a 
batéi állampolgárok. Úgy gondolja, hogy nem mindig a legrászorultabbak  a segély 
kedvezményezettjei, hanem azok inkább akik írástudók.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı : Az  ellenırzés csak pénzügyi vonatkozásban 

terjedhet ki a segélyek vizsgálatára, hogy a rendeletben elıírtak megfelelıen kerültek 
–e alkalmazásra. Ezen kívül eljárásjogilag szakmai törvények vonatkozásában fıleg az  
ügyészség és a felettes szerv vizsgálódik, ezen tárgykörben volt is ellenırzés.  

 
- Gobányi Sándor: Rendben, de ezen kérdésre késıbb kell intézkedés a testületnek.  
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- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz az intézkedés és a 2011. évi terv elfogadására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
102/2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a 2010. évi belsı ellenırzésen felvetett 
megállapításokra, hiányosságokra az alábbi intézkedési tervet fogadja el:  
 

1. Megállapítás: „A szigorú számadású nyomtatványok nyilvántartása kisebb 
kiegészítésre szorul. „ 
Intézkedés: A hiányosságok pótlása és folyamatos nyilvántartás vezetése.  
Határidı: hiányosságok pótlására 2010. 09.30., illetve folyamatosan.  
Végrehajtásért felelıs: pénztáros 
Ellenırzésért felelıs: gazdasági vezetı, körjegyzı  

2. Megállapítás„A közcélú foglalkoztatottak adatairól vezessenek nyilvántartást évente„ 
Intézkedés: A nyilvántartás folyamatos vezetése, az eddigiek pótlása.  
Határidı. Hiányosságok pótlására 2010. 10.30. , illetve folyamatosan.  
Végrehajtásért felelıs: pénztáros 
Ellenırzésért felelıs: gazdasági vezetı, polgármester  

3. Megállapítás: „A MÁK felé történı elszámolást elküldés elıtt ellenırízzék le.” 
Intézkedés: Az elszámolások ellenırzésének elrendelése.  
Határidı: az elszámolások elıtt folyamatosan, visszamenıleg a 2009. és 2010. évet 
2010. 12.20-ig.  
Felelıs: gazdasági vezetı 
A végrehajtás ellenırzéséért felelıs: körjegyzı, polgármester   

4. Megállapítás: „A dolgozók szabadságának nyilvántartását, és a végzett munkáról a 
munka naplót készítsék el. „ 
Intézkedés: Szabadság nyilvántartások, munkanapló vezetésének elrendelése, 
hiányosságok pótlása.  
Határidı.: folyamatos, hiányosságok pótlására 2010. 09.30.  
Felelıs:  pénztáros 
Ellenırzéséért felelıs: polgármester  

 
Kéri a körjegyzıt, hogy a belsı ellenırt értesítse az intézkedési tervrıl.  
 
Határidı: 2010.09.30. 
Felelıs: körjegyzı  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
103/2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselıtestülete a 2011-es évre vonatkozóan  belsı ellenırzési tervét az 
alábbiak szerint hagyja jóvá:  

Önkormányzatra vonatkozóan: 
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I. Ellenırzés tárgya: Helyi adók kivetésével, behajtásával, nyilvántartásával 
kapcsolatos szabályok betartásának vizsgálata.  

II.  Ellenırzési idıszak: 2010. év 
III.  Ellenırzés célja: a jogszabályok megfelelı alkalmazása, a helyes gyakorlat 

kialakítása 
IV. Ellenırzés típusa: helyszíni ellenırzés, dokumentumok megvizsgálásával, 

ügyintézıi tájékoztatással 
V.  Ellenırzés ütemezése: 2011. június  
VI.  Ellenırzött szerv: Baté Községi Önkormányzat Képviselı-testülete 

 
Kéri a körjegyzıt, hogy az ellenırzési tervrıl értesítse a belsı ellenırt.  
 
Határidı. 2010.09.30. 
Felelıs: körjegyzı  
 
 

4. Közmeghallgatás elıkészítése, tájékoztató a közmeghallgatás napirendjérıl   
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 

 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy a közmeghallgatás tárgya a 4 éves ciklus 
értékelése lesz, a testület döntései alapján megvalósult dolgokról, intézmények , civil 
szervezetekrıl és fejlesztésekrıl szóló tájékoztató, minimális számokkal, 
vagyongyarapodással . Augusztus végén eljuttattuk a postaládákba a lakosságnak az 
erre vonatkozó meghívót, továbbá az intézmények vezetıit meghívta, részvételüket 
elvárja. Kérdése, hogy hogyan legyen az elnökség, vagy az egész testület benne lesz 
az elnökségben, vagy csak a korábban megszokott módon az alpolgármester, 
polgármester, körjegyzı, kisebbségi elnök lesz az elnökségben.   

 
- Gobányi Sándor: Úgy tudja, hogy a  2010.évi üléstervbe önálló napirendbe tették be az 

elmúlt négy év tapasztalatainak összegzését. Korábban sem tudta a testület, hogy mi 
fog elhangozni a közmeghallgatáson. Valószínőleg indokolt továbbra is, hogy a  
község vezetıi legyenek az elnökségben, és a testület meghallgatja, hogy mit mond a 
polgármester, mert jelenleg a testület nem ismeri, hogy mit akar a polgármester 
elmondani a közmeghallgatáson. 

 
  
5. Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz történı csatlakozásról   

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a csatlakozásra, a pályázat kiírására. 
Minden évben a hallgatókat errıl értesíti, hogy senki se essen el ettıl a  hallgató 
ösztöndíjtól még adminisztrációs hiba miatt sem. Fontos, hogy  megfelelı 
mellékletekkel jelenjenek meg a diákok és az iskola látogatási bizonyítványon minden 
legyen rajta.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
104 /2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat: 
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Baté Önkormányzat Képviselı-testülete csatlakozik a Bursa Hungarica 2010/2011. évi 
ösztöndíjpályázathoz, a pályázati feltételeket elfogadja. Kéri a polgármestert a pályázat 
kiírására.  
 
Határidı: 2010.09.30. csatlakozásra 
Felelıs: polgármester 
 
 

6. Bérlet támogatásról 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester az idei évben is javaslatot tesz az 1-8. osztályos Kaposvárra 
utazó tanulók bérlettámogatására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete  7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
105 /2010./IX.14./ sz. Baté önkormányzat Kt. határozat:  
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a batéi állandó 1-8 osztályos Kaposváron tanuló 
diákoknak az utazási bérlet fizetését átvállalja a 2010/2011-es tanévben számla ellenében, 
2010. szeptembertıl.  
 
Határidı: kifizetés minden hónapban 
Felelıs: polgármester 

 
 

7. Viziközmő üzemeltetésére megkötött használati szerzıdés kiegészítése 
Elıadó:Zsalakó Ernı-polgármester 

 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester javasolja a kiküldött  megállapodást kiegészíteni, azzal, hogy 
csak elızetes egyeztetetés után lehet a fejlesztések értékét levonni.   
 
- Gobányi Sándor: A levél szól a  koncessziós díjról is ,   mit ért ez alatt? 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester: A koncessziós díjat minden évben az üzemeltetıtıl 
megkapja az önkormányzat 15 Ft/m3 összegben, ha az  üzemeltetı elvégez egy beruházást 
azt feltételezi, hogy a vízmő a vízdíjból finanszírozza. Koncessziós díjból  kellene 
megcsinálni a fejlesztést. Ezért próbál biztosítékot szerezni a cég is. Ne az üzemeltetı 
döntsön arról, hogy mit akar csinálni és utólag kelljen fizetni ez miatt az 
önkormányzatnak. 
  
- Bızsöny András: A  15 Ft/m3 fejlesztési alapba kért összeg akkor  más, mint a 

koncessziós díj?  
 
- Zsalakó Ernı- polgármester: Ez már régi gondolata a társaságnak, hogy fejlesztési 

alapot hoznak létre,  ezzel ismét elkezdtek foglalkozni. Ez lehetne szolidációs alap is 
akár, sok mindent lehetne ebbıl megoldani, csak a garanciákat kell megfogalmazni, ez 
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az összes tulajdonos önkormányzat feladata kellene, hogy legyen, ha többen nem 
fogadják el, akkor nem mőködik megfelelıen. 

  
- Bızsöny András: Ki fizetné ezt? 

  
- Zsalakó Ernı-polgármester : A  fejlesztési alap a koncessziós díj terhére mőködne, ezt 

vízdíjként megfizetné a lakosság, ha még ezt a 15 Ft/m3 díjat is visszaakarná tenni az 
önkormányzat a vízmőhöz, akkor semmi fejlesztési pénz nem maradna az 
önkormányzatnál. Amennyiben tartósan veszteséges  lenne ez miatt a cég, akkor az az 
önkormányzat kizárható lenne, aki nem fogadják el az éves  vízdíj-emelési javaslatot. 

  
- Bızsöny András:  Ez lehetne akár megtakarítás is a cégnél, ennek nagy hozama 

lehetne. 
  

- Zsalakó Ernı-polgármester: Ennek az alapnak a felhasználása még kérdéses, hogy 
dönti el, hogy ki kapja, meddig kell fizetni ezt, ez egy holtig tartó elképzelés a cégnek 
jelenleg, ennek ki kell forrnia magát, utána lehetne errıl dönteni. 

  
- Gobányi Sándor: az elıterjesztést javasolja elfogadni. Fontos, hogy karbantartásra 

alapot tudjon képezni a cég. Hol van az a felújítási ,karbantartási terv, amelyre a 
befizetések kerülnének, ezt úgy nyilatkozta a cég vezetı, hogy  szándékozik ebben az 
évben rendbe tenni. Ebbıl hiányzik az, hogy az önkormányzat berendezéseivel mikor 
és mi történik. İk csak abban gondolkodnak egyelıre, hogy pénzt teremtenek. 
Támogatja az elıterjesztést.  

 
- Fonai Jenı: A koncessziós díjba benne van, akkor nem kell vízdíjat emelni, de ha a 

koncessziós díjat a fejlesztési alapra felajánlja, akkor ez a fedezet  már nem lesz meg , 
akkor ezt már várhatóan a vízdíjba be kell építeni. Bizonytalan a felhasználása az 
alapnak.  

 
- Gobányi Sándor: jó lenne, hogy ha egy fejlesztési tervet is csinálna a javaslat mellé a 

cég, akkor tudná az önkormányzat, hogy mikor, mit kell fizetnie. Biztosítsák ezt a 
kiegészítést az önkormányzatnak.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
106 /2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
  
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a víziközmő üzemeltetésére megkötött használati 
szerzıdést az alábbi kiegészítéssel elfogadja, és kéri a polgármester a megállapodás 
aláírására:  
 „ A Somogyvíz Kft. üzemeltetı jogosult – az önkormányzattal kötött elızetes megállapodás 
alapján -…..” 
 
Határidı: 2010.09.30. 
Felelıs: polgármester 
 

8. Mővelıdési Házban végzett munkákról 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  
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- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy szépen elkészült a Mővelıdési Ház, ezek a 

munkák elkészültek, kedvezı ajánlat adta munkákat elvégezte  az önkormányzat,ezen 
munkálatok nélkül  is valószínőleg jól mőködne az intézmény, de településünk dísze 
lett ezzel az épület.  

- Kéri ezeket elfogadni, mivel  ezen munkálatokat meg kellett valósítani.  
 
- Szijártó Józsefné:  szép és jó lett minden.  

 
- Horváth Ernı- CKÖ elnöke: kellenének még új székek a Mővelıdési Házba. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester a szék lábakra kupakokat próbál szerezni. A Praktikernél 

10 Ft/áfával tudna ilyet szerezni a gyártótól. Sörpadokra is kell valamit tenni. 
 

- Bızsöny András: Vannak szınyegdarabok  a Barossba, ilyen maradványokat ingyen 
oda adja, két oldalas ragasztóval rá lehet ragasztani a székek aljára.  

- Gobányi Sándor: Ha ahhoz kell a testület, hogy legitimizálja a testület a 2,5 millió 
forintot, akkor errıl útközben is jó lett volna tájékoztatást kapni, hogy  ez lesz, az lesz 
amaz lesz, akkor boldogabban örülnének ennek a sikernek. Hiszen korábban a tervet is 
úgy kellett kikönyörögni, hogy lássák. Jó lett volna, ha ık is  részesei lettek volna 
ennek. Támogatja  a javaslatot.  

 
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete  7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
107/2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Mővelıdési Ház felújításának kiegészítı 
munkálataira  2.308.394  Ft-ot jóváhagy, /virágtartók, hátsó bejárat, homlokzat, iroda ajtó 
csere, szúnyoghálók, festés, világítótestek/, megbízza a polgármestert a megállapodás 
megkötésére.    
 
Határidı:2010.09.30. l 
Felelıs: polgármester 
  

 
9. Szavazatszámláló bizottsági tagokba új tagok választása 

Elıadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester kéri a testületet, hogy szavazzanak a  körjegyzı által 
javasolt új kisebbségi bizottsági tagok elfogadására, mivel  a 2 korábban megválasztott 
tag összeférhetetlen, mert jelölt, vagy hozzátartozó– Pápai Adrienn és Orbánné Kántás 
Gabriella. Új tagok lennének:  Vargáné Sebestény Edit és Wittmann Csilla, póttag 
pedig Tóth Zoltánné.  
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Baté önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
108 /2010./IX.14./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a kisebbségi szavazatszámláló bizottsági tagoknak –a 
korábbi két tag  összeférhetetlensége miatt – az alábbi két új tagot választja:  

- Vargáné Sebestény Edit 
- Wittmann Csilla 
- póttagnak: Tóth Zoltánét. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: körjegyzı 
 
A polgármester megköszöni az ülésen való részvételt, és zárt ülést rendel el.  
 
A polgármester megköszöni minden képviselı, alpolgármester, körjegyzı munkáját az 
elmúlt 4 év tekintetében, további munkájukhoz sok sikert kíván.  
 

K.m.f. 
 
 
Zsalakó Ernı                                                           Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                            körjegyzı 
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